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萬聖系列活動—萬聖節攝影比賽章程 
1. 參賽方式 

1. 活動目的：本次萬聖節攝影比賽分為人像組及風景組，鼓勵青年學生對攝影藝術與創作

產生興趣，並透過實地拍攝，對景物或人物作寫實紀錄，透過相片將視覺藝術予以表

達，藉以促進澳大學生對萬聖節之認識，引起共鳴。 

2. 内容：本次萬聖攝影比賽分為人像組及風景組，參加者可以選擇任一組別報名參 賽。參賽

者須以澳門大學橫琴校區的任何設施、場合或在校學生的活動為主題背景， 展現萬聖元素的

内涵為題材。 

3. 參賽组别：以個人為單位 

4. 參賽資格：所有現於本校注冊就讀的全日制學生。  

5. 作品要求： 

➢ 參賽作品必須為參賽者本人原創攝影作品及原創文字。  

➢ 參賽者只可遞交括符合主題的原創攝影作品，單幅或組圖（2-3 張如有觀賞順序請自行在圖名

部分註明），原創文字作品 50-200 字。 

➢ 攝影作品須以數碼相片檔案提交，每張相片像素約不少於 1200 x 800 pixels, 不大於 2400 x 1600 

pixels，存檔為 JPEG 檔，每張檔案不大於 10MB。 

➢ 作品可接受有限程度的調色(光暗、色彩、飽和度及色溫)，不接受經過電 腦後期合成的攝影

作品。 

➢ 參賽文字作品須與主題及照片相關，並以 word 檔附件提交，字數為 50- 200 字（不含標點），
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體裁不限。 

➢ 一位參賽者僅可投遞一份作品，該作品亦未曾在其他賽事發表。  

➢ 參賽作品上不得含有個人識別的符號、簽名或水印等。  

 

2. 收件方式 

1. 參賽者填妥表格（https://bit.ly/3CY1nZU ）。 

2. 在截件日期前將有關電子檔案連同作品簡介電郵至 info@umsu.org.mo   

3. 郵件標題應為：『萬聖攝影比賽』＋［學生證編號/職員證編號］ 

 

3. 截稿日期： 

二零二二年十一月二日止 

 

4. 評選委員: 

由主辦單位代表及特邀專業人士組成。 

 

5. 評分標準： 

比賽將分爲兩個部分進行，分別是專業評審和公開投票。  

 

1. 專業評審環節中，評選委員會根據以下方面進行打分：  

https://bit.ly/3CY1nZU
mailto:info@umsu.org.mo
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► 主題內容（20%）：依參賽作品名稱及主題相關程度評分 

► 構圖技巧（35%）：參賽作品構圖的表現及手法 

► 攝影技巧（35%）：參賽作品攝影技巧、光影及取景等 

► 創作理念（10%）：依參賽者作品的說明文字描述程度評分 

 

2. 根據評選委員評判的分數擇優選出前十進入公開投票環節此環節中所有入圍組別的作品將在澳

門大學學生會官方社交媒體賬號發佈，同時設有與投票信息有關的貼文並附有投票鏈接，可讓

同學們以一人一票的方式在投票表格中進行自主投票。最後以總分為 20 分界限，按照投票數

量排名依次平均從高到低作遞減，作為公開投票環節的分數。  

 

3. 最終總分將為兩部分之和： 

► 評選委員評選（70%） 

► 學生公開投票（30%） 

 

6. 結果公佈： 

評選結果及頒獎將在本年十一月份舉行，得獎者將由主辦單位之工作人員以電話或電郵方式通

知。 

 

7. 獎項： 

► 冠軍（壹名）：獎狀乙張及獎金澳門幣五百元正 
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► 亞軍（壹名）：獎狀乙張及獎金澳門幣三百元正 

► 季軍（壹名）：獎狀乙張及獎金澳門幣二百元正 

► 人氣獎（壹名）：獎狀乙張及獎金澳門幣二百五十元正  

 

8. 附則: 

► 為鼓勵參賽者起見,冠、亞、季軍不得有相同的得獎者;同一作者最多可獲兩個獎; 

► 參賽者一概同意本章程及評選委員之決定; 

► 參賽作品如未符合章程,主辦單位有權取消其參賽資格; 

► 參賽作品中涉及的著作權、肖像權、名譽權等問題均由作者自負; 

► 參賽作品概不退件並由主辦單位珍藏,參賽者並有責任提供底片作非商業用途; 

► 主辦單位享有於任何情況、時間及方式下使用參賽作品用作宣傳或轉載作品,包括對作品進行

編輯、出版、展覽、海報、網上登載以及其他用途之權利而不予以額外報酬; 

► 主辦單位保留最終解釋權並有權修改上述之附則。 

 

9. 查詢: 

澳門大學學生會理事會文康部部長 尹智鑫 

電話及電郵：+853 6570 2133  chiiammelon@umsu.org.mo 

 

 

 

 

完 

mailto:chiiammelon@umsu.org.mo
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Halloween series activity —Halloween photography competition 

Content of the activity: 

Event dates: October 28, 2022 to November 17, 2022 

Deadline: 0am or before November 02, 2022 

Activity form: online voting and judges voting 

Participants: Students of the University of Macau 

Expected number of participants: about 100 (excluding staff) 

 

Rules of the Competition: 

1.  Participating form  

a) Objectives:  The Halloween photography competition is divided into a portrait group and a 

landscape group. To encourage the improvement of Halloween knowledge among UM 

students, and to become more connective. Students can be involved in photography art and 

creativity through on-the-spot shooting, realistic records of scenery or characters, and visual 

expression through pictures. 

b) Content: This Halloween photography competition is divided into portrait group and 

landscape group. Participants can choose one group to register for the competition. 

Participants can only take facilities, occasions or student activities of the University of Macau 

Hengqin Campus as the theme background is to show the connotation of the all Saints 

element. 

c)  Competition group: individual as unit 

d)  Eligibility: All full-time students currently enrolled at the University of Macau. 

e) Work requirements:  
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i. All submissions must be original photographic works and original text of the 

participants. 

ii. Each team can only submit original photography works in line with the theme, single 

or group photos (2-3 photos in order of viewing, please indicate in the title section by 

yourself), and original text works of 50-200 words. 

iii. Photographic works should be submitted as digital photo files. Each photo shall have 

no less than 1200 x 800 pixels and no more than 2400 x 1600 pixels, and shall be 

archived as JPEG files with each file no more than 10MB. 

iv. The work can accept a limited degree of color mixing (light, dark, color, saturation 

and color temperature), but do not accept the photographic works synthesized by 

electrobrain. 

v. The written work must be related to the theme and photo, and should be submitted as 

an attachment of word file. The word length should be 50-200 words (excluding 

punctuation), and the genre is not limited. 

vi. A participant may submit only one work which has not been published in any other 

competition. 

vii. The entries shall not contain personal identification symbols, signatures or 

watermarks. 

 

2. Collection method: 

i. Complete the Form (https://bit.ly/3CY1nZU). 

ii.  Email the relevant e-file together with a brief introduction to info@umsu.org.mo 

before the cut-off date 

https://bit.ly/3CY1nZU
mailto:info@umsu.org.mo
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iii. * The title of the email should be:  

"Halloween Photo Competition" +［Student/Staff number］  

 

3. Deadline:  

November 02, 2022 

 

4. Invite guests: 

It is composed of representatives of the organizer and specially invited professionals.  

 

5. Standard for evaluation:  

The competition will be divided into two parts, professional judging, and public voting. 

1. In the professional evaluation process, the selection committee will give scores based on the 

following aspects: 

➢ Subject content (20%): scoring based on the name of the entry and the degree of 

relevance to the subject 

➢ Composition skills (35%): the performance and techniques of composition of the 

entry 

➢ Photography skills (35%): photography skills, lighting, framing, etc. 

➢ Creative idea (10%): scoring according to the description of the description text of 

the entry 

2. According to the scores judged by the selection committee, the best top ten are selected and 

entered into the public voting session. In this session, the works of all the shortlisted groups 

will be published on the official social media account of the University of Macau Student 
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Union. There will also be posts related to voting information and a voting link, allowing 

students to vote in a one-person, one-vote manner. Finally, the total score is divided into 20 

points, and the ranking is descended from high to low according to the number of votes, as the 

score of the public voting session. 

3. The final total score will be the sum of the two parts: 

A. Selection by the selection committee (70%) 

B. Student Public Voting (30%) 

6. Result announcement: 

The selection results will be announced on November 17, 2022, and the winners will be notified by the 

organizer's staff by email. The winning works will be displayed in the E6 of the Central Teaching 

Building, and will also be open for UM students, staff, or alumni for viewing. 

 

7. Awards: 

There are the champion, 2nd place, 3rd place, and popularity awards for each category.  

► Champion (one): A certificate and MOP 500 

► 2nd Place (one): A certificate and MOP 300 

► 3rd Place (one): A certificate and MOP 200 

► Popularity Award (one): A certificate and MOP 250 

8. By-laws 

► Champion, 2nd place, and 3th place must not have the same winner; the same author 
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can win two prizes at most; 

► All participants agree to the regulation and the decision of the selection committee; 

► If the entry does not meet the regulations, the organizer has the right to cancel its 

qualification; 

► The copyright, portrait rights, reputation rights, and other issues involved in the 

entries are the responsibility of the authors; 

► Entries will not be returned and will be treasured by the organizer. Participants are 

also responsible for providing negatives for non-commercial use; 

► The organizer has the right to use the entries for publicity or reprint under any 

circumstances, time and method, including editing, publishing, exhibiting, posters, 

online posting, and other purposes without additional compensation; 

► The organizer reserves the right of final interpretation and reserves the right to revise 

the above-mentioned by-laws. 

9. Query: 

The University of Macau Students’ Union, Head of Culture and Leisure Department, Melon WAN 

CHI IAM 

Telephone and Email: +853 6570 2133 chiiammelon@umsu.org.mo  

mailto:chiiammelon@umsu.org.mo

